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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 12 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 9 D’OCTUBRE DE 2017 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Casa de la Vila. Almenar 

DATA: 9 d’octubre de 2017 
HORA D’INICI: 20.00 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 21.20 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 
 

 
ORDRE DEL DIA 
 

1.-  APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA DARRERA SESSIÓ.- 
 

2.-  MODIFICACIÓ NUM. 2 DEL POUM. VERIFICACIÓ DEL TEXT REFÓS 
DEMANAT PER LA COMISSIÓ D’URBANISME.-  

 
3.-  MODFICACIÓ NÚM. 3 DEL POUM (PL. MIRÓ). APROVACIÓ PROVISIONAL.- 
OBRES.- 
 

4.-  MODIFICACIÓ NUM. 4 DEL POUM. APROVACIÓ PROVISIONAL.- 
 

5.-  APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL CORRESPONENT A L’EXERCICI 
2016.- 
 

6.-  CONVENI AMB EL DARP PER SUBSTITUIR EL CONSORCI FORESTAL.- 
 

7.-  MOCIÓ PER PAL·LIAR LA CRISIS DE PREUS QUE PATEIX EL SECTOR 
DE LA FRUITA DOLÇA.- 
 

8.-  COMUNICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA DE SUPORT AL 
REFERÈNDUM.- 
 

9.-  PROPOSTA DE CONDEMNA A L’ACTUACIÓ POLICIAL DE L’1 
D’OCTUBRE.- 

 
10.- PRECS I PREGUNTES 
 
 

 

Almenar, 9 d’octubre de 2017 
 
 

 



AJUNTAMENT D’ALMENAR  
 
Full d’Informació Municipal nº 10                                  
 
 
 
MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

Ferran Sánchez Cuenca 
Carles Ferrer Martínez 
Jordi Sanuy Moncasi 

 Regidors: 
Salvador Sarroca Barrull 
Joan Ibars Palau 
Carme Payró Bisart 
Juan Carlos Buchaca Colell 
Jordi Malla Esqué   

 Secretari-Interventor: 
Jose Luis Aspa Cortinat 

 
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 

 
 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 

Raül Malla Ballesté 
Laia Cequiel Mir 

 

  

1.-  APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA DARRERA SESSIÓ.- 
 
El Sr. Ibars diu que els regidors de ASPV s’abstindran perquè després de cada Ple envien 
un Word amb el que s’ha de posar a l’acta i no sempre es posa. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que tots els regidors tenen la percepció de que a l’acta es 
resumeix i no hi consta tot el que es diu. 
 
Tot seguit s’aprova l’acta amb el vot favorable dels regidors d’ERC i DEMOCRÀTES DE 
CATALUNYA. S’abstenen els regidors d’ASPV. 

 
 
2.-  MODIFICACIÓ NÚM. 2 DEL POUM. VERIFICACIÓ DEL TEXT REFÓS 
DEMANAT PER LA COMISSIÓ D’URBANISME.- 
 
El Ple de la Corporació va aprovar la modificació núm. 2 del POUM, inicialment el 30 de 
setembre de 2016 i provisionalment el 30 de gener de 2017. 
 
Sotmesa la proposta a la Comissió Territorial d’Urbanisme, acordà el 30 de maig de 2017, 
formular diferents propostes que s’hauran d’incorporar a un text refós verificat pel Ple. 
 
Redactat aquest text refós, es sotmet a l’aprovació del Ple. 
 
Tots els regidors manifesten la seva conformitat amb la proposta, per tant, la Corporació, 
per unanimitat, la qual cosa suposa la majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la Corporació, 
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ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar el Text Refós “MODIFICACIÓ NÚM. 2 DEL POUM D’ALMENAR”, que 
incorpora les prescripcions de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida, respecte al 
text aprovat provisionalment pel Ple el 30 de gener de 2017. 
 
Segon.- Elevar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva.  
 
 
3.-  MODIFICACIÓ NÚM. 3 DEL POUM (PL. MIRÓ). APROVACIÓ 
PROVISIONAL.- 
 
El Ple, en sessió de 26 de juny de 2017, va aprovar inicialment la Modificació núm. 3 del 
POUM. 
 
Aquesta proposta es va sotmetre a informació pública i a informe dels organismes 
procedents. 
 
Durant el termini d’informació pública no s’ha presentat cap al·legació. 
 
Sotmesa la proposta a votació, el Sr. Ibars manifesta que els regidors d’ASPV 
s’abstindran en coherència amb el seu vot de l’aprovació inicial. 
 
Per tant, vist que el nombre de vots a favor de la proposta és de 5 i les abstencions 4, i 
que l’art. 114.3.k de la Llei Municipal exigeix majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació, es deixa pendent l’aprovació provisional fins una nova sessió 
del Ple. 

 
 
4.-  MODIFICACIÓ NÚM. 4 DEL POUM. APROVACIÓ PROVISIONAL.- 
 
El Ple, en sessió de 27 de març de 2017, va aprovar inicialment la modificació núm. 4 del 
POUM referent a l’ajust de límits del PA-3 i creació d’un nou vial. 
Aquest acord es va comunicar als Ajuntaments limítrofs i es va sotmetre a informació 
pública (BOP de Lleida num. 77, de 21 d’abril, Diaris “La Mañana” i “El Segre”, tauler 
municipal d’anuncis i web municipal). 
 
S’han incorporat a l’expedient els informes d’altres organismes sol·licitats a través dels 
Serveis Territorials d’Urbanisme: Departament de Cultura, Subdirecció General de Ports i 
Aeroports i AESA. 
 
Durant el tràmit d’informació pública no s’han presentat al·legacions ni suggeriments. No 
obstant, els Serveis tècnics de la Comissió Territorial d’Urbanisme han formulat uns 
suggeriments per millorar la proposta, que en cap cas suposen una modificació 
substancial del projecte aprovat inicialment, i que es considera adient incorporar-les amb 
motiu de l’aprovació provisional. 
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Tots els regidors manifesten la seva conformitat amb la proposta. Per tant, el Ple, per 
unanimitat, la qual cosa comporta la majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
Corporació, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Incorporar al projecte les següents modificacions no substancials proposades 
pels serveis tècnics de la Comissió d’Urbanisme: 
 

a) Reajustar el límit nord-est del PA-3 atès que, per errada del POUM vigent, part de 
la superfície del PA-3 apareix grafiat dins del sector SUR-3 amb el que confronta. 
La superfície de l’àmbit passa de 3.917,69 m2. 

b) Incloure en l’apartat 1.7 “Ordenació proposada”, les superfícies de la nova 
ordenació proposada.  

 
Segon.- Aprovar provisionalment l’expedient “Modificació puntual núm. 4 del POUM 
d’Almenar”. 
 
Tercer.- Elevar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de Lleida per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
 
5.-  APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL CORRESPONENT A L’EXERCICI 
2016.- 
 
Es proposa l’aprovació del Compte General corresponent a l’exercici 2016 que es va 
informar favorablement per la Comissió Especial de Comptes i al que, un cop finalitzat el 
termini d’exposició pública, no s’ha presentat cap al·legació. 
 
El Sr. Ibars diu que els membres d’ASPV s’abstindran. 
 
Sotmesa la proposta a votació dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor................... CINC (5) 
- Vots en contra...............  CAP (0) 
- Abstencions...................  QUATRE (4) 
-  

Per tant, la Corporació, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar el Compte General corresponent a l’exercici 2016. 
 
Segon.- Sotmetre el Compte General a la Sindicatura de Comptes de Catalunya. 
 
El Sr. Ibars demana que l’exposició pública i les reunions no es facin al mes d’agost, ja 
que a molts regidors els agafa fora del municipi i això no afavoreix la participació.  
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6.-  CONVENI AMB EL DARP PER SUBSTITUIR EL CONSORCI FORESTAL.- 
 
Es proposa al Ple la dissolució del Consorci que l’Ajuntament d’Almenar va aprovar l’11 de 
gener de 1963, i substituir-lo per un conveni de gestió d’acord amb el conveni tipus que 
proposa el Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació. 
 
El Sr. Buchaca pregunta com està el tema dels comunals ocupats. Contesta el Sr. Sanuy 
que aquest problema no és objecte del conveni el qual s’ocupa només de la gestió 
forestal, repoblacions, etc.  
 
El Sr. Ibars fa notar que un dels continguts del conveni, com a obligacions dels tècnics del 
DARP, és el recolzament en la defensa de la propietat dels forests. 
 
Tots els regidors manifesten la seva conformitat amb la proposta, per tant, la Corporació, 
per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar el Projecte de Conveni de gestió entre el Departament d’Agricultura, 
Ramaderia, Pesca i Alimentació i l’Ajuntament d’Almenar, per tal de realitzar la gestió 
forestal a les forests de la seva titularitat de forma conjunta amb les forests de titularitat 
del Departament. 
 
Segon.- Comunicar el present acord del DARP.  

 
 
7.-  MOCIÓ PER PAL·LIAR LA CRISIS DE PREUS QUE PATEIX EL SECTOR DE 
LA FRUITA DOLÇA.- 
 
El Ple, per unanimitat, acorda aprovar la següent moció proposada per Unió de Pagesos: 
 
“Les comarques de Lleida, de les Garrigues, la Noguera, el Pla d’Urgell i el Segrià, 
concentren el 86,4% de les superfícies en producció de préssecs i nectarines de 
Catalunya, especialment destaca en aquesta importància la comarca del Segrià. 
Catalunya és la comunitat autònoma amb més superfície en producció de préssecs i 
nectarines (28,2%) de l’Estat espanyol. 
 
Les darreres quatre campanyes els preus ruïnosos percebuts pels productors han 
comportat una crisi econòmica de gran magnitud entre la pagesia i el món rural 
d’aquestes zones productores. La situació començà amb una mala campanya el 2014, la 
qual es va agreujar coincidint amb la prohibició de les importacions de fruites i hortalisses, 
entre d’altres productes, procedents dels països de la Unió Europea a la Federació Russa, 
establerta l’agost del 2014 pel Govern rus, que enguany s’ha vist ampliada amb les 
barreres comercials fitosanitàries establertes a la Unió Duanera Euroasiàtica (Armènia, 
Bielorússia, Federació Russa, Kazakhstan i Kirguizistan). 
 
Malgrat les mesures excepcionals establertes per la Comissió Europea per la campanya 
2017 per fer front a la situació generada per l’anomenat vet rus, l’evolució dels preus de la 
campanya 2017 (Mercolleida i Observatori de Preus Agroalimentaris del DARP), 
comparada amb la mitjana de les campanyes 2012 a 2016, sense tenir en compte la millor  
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i la pitjor campanyes en preus, mostren clarament que es donen les circumstàncies 
previstes a l’Organització Comuna de Mercats (OCM) dels productes agraris per declarar i 
adoptar mesures per evitar la greu pertorbació del mercat en préssecs i nectarines. 
 
Atesa la gran importància per a l’economia de la pagesia productora i del conjunt de 
l’entorn rural de les zones productores de préssecs i nectarines i la greu pertorbació del 
mercat en aquests productes, el Ple/la Comissió de Govern de l’Ajuntament/Consell 
Comarcal/Diputació aprova: 
 
1.- Demanar que l’Estat espanyol i la Generalitat de Catalunya instin la Comissió Europea 
a: 
 

a) Que, en base al que s’estableix en els articles 219, 221, 222 i 228 del Reglament 
(UE) núm. 1308/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 17 de desembre del 
2013, pel qual es crea l’organització comuna de mercats dels productes agraris, 
declari pel procediment d’urgència pertorbació del mercat dels préssecs i 
nectarines. 
 

b) Que, durant el període que duri l’actual desequilibri greu en el mercat, a més 
d’aplicar les excepcions previstes en l’article 222 de l’OCM dels productes agraris, 
atorgui als països productors de la Unió Europea ajuda financera per a operacions 
de retirada addicionals a les previstes al Reglament Delegat (UE) 2017/1165 de la 
Comissió, de 20 d’abril del 2017, que estableix, amb caràcter temporal, mesures 
excepcionals d’ajut als productors de determinades fruites, fins a la quantia que 
permeti superar l’actual situació de desequilibri greu i que a l’Estat espanyol han 
d’assolir com a mínim les 40.000 tones en préssecs i nectarines. 

 
2.- Notificar l’aprovació d’aquesta moció a: 
 

- Excel·lentíssima Sra. Isabel Gracia Tejerina, Ministra d’Agricultura i Pesca, 
Alimentació i Medi Ambient. 

- Honorable Sra. Meritxell Serret i Aleu, Consellera d’Agricultura, Ramaderia, Pesca i 
Alimentació de la Generalitat de Catalunya.       

- Sr. Joan Caball Subirana, Coordinador Nacional de la Unió de Pagesos de 
Catalunya.   

- Sr. Ferran Tarradellas Espuny, Comissió Europea.” 

 
 
8.-  COMUNICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA DE SUPORT AL 
REFERÈNDUM.- 
 
En compliment del que preveu la mateixa resolució, es dona compte al Ple del Decret de 
l’Alcaldia núm. 75/2017, que textualment diu:  
 

“Atesa l’aprovació per part del Parlament de Catalunya de la Llei del Referèndum 
per l’autodeterminació de Catalunya i del Decret de convocatòria signat pel Govern 
de la Generalitat per a celebrar-lo en data 1 d’octubre de 2017, 
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L’alcaldessa de l’Ajuntament d’Almenar, en exercici de les atribucions de 
representació, 
 
MANIFESTA: 
 
Primer-. El ple suport al Referèndum que s’ha convocat pel proper dia 1 d’octubre 
de 2017 i complir les previsions que es concreten a l’esmentada Llei. 
 
Segon.- Donar compte d’aquesta resolució al Ple de l’Ajuntament en la propera 
sessió ordinària que se celebri. 
 
Tercer.- Comunicar aquesta resolució al Govern de la Generalitat de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i a l’Associació de Municipis 
per la Independència (AMI).” 
 

El Sr. Ibars recorda que, en relació a aquest tema, els regidors del seu grup ja van 
proposar fer un Ple extraordinari sense cobrar. Demana que, a partir d’ara, les iniciatives 
es facin constar com a posició unitària de tots els regidors. També aprofita per agrair tota 
la feina feta pels coordinadors, ANC, voluntaris, tractoristes, tots els regidors i tot el poble. 

 
 
9.-  PROPOSTA DE CONDEMNA A L’ACTUACIÓ POLICIAL DE L’1 
D’OCTUBRE.- 
 
Abans de passar a l’apartat de precs i preguntes, la Sra. Alcaldessa proposa incloure a 
l’ordre del dia del Ple un acord de condemna a l’actuació policial del dia 1 d’octubre. 
 
Tots els regidors acorden ratificar el caràcter urgent de la proposta, la seva inclusió a 
l’ordre del dia i acorden la seva aprovació en els següents termes:  
 
“El diumenge 1 d’octubre de 2017 passarà a la història a Catalunya per la vergonya d’un 
Estat espanyol repressor que ha exercit una dura violència davant d’uns ciutadans 
absolutament indefensos. Però sobretot restarà en els nostres cors i en la nostra memòria 
per l’actitud cívica, serena, coratjosa, pacífica i persistent d’uns ciutadans que van sortir a 
votar i exercir la democràcia malgrat les amenaces i l’estat de setge i por. 
 
Per aquest motiu, l’Ajuntament d’Almenar, 
  
ACORDA: 
 
Primer.- Condemnar de forma enèrgica, alta i clara tota la violència injustificada generada 
per l’Estat espanyol, emparat pel seu Govern, contra veïns i veïnes dels nostres pobles i 
ciutats que l’únic que volien és decidir i exercir la democràcia. Unes agressions dictades 
pel govern de l’Estat que van provocar més de 900 ferits, quatre d’ells ingressats en 
centres hospitalaris. 
 
Segon.- Donar tot el suport a les persones ferides durant les càrregues policials d’ahir a 
Catalunya.  
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Tercer.- Exigir la retirada dels efectius policials del Cuerpo Nacional de Policia i la Guardia 
Civil enviats de manera expressa per impedir l’exercici democràtic de votar en un 
referèndum, reprimint amb violència les llibertats i drets fonamentals de la ciutadania. 
Demanar que el Govern de l’Estat assumeixi totes les responsabilitats pels danys 
personals i materials conseqüència d’aquesta brutal repressió. 
 
Quart.- Demanar la dimissió del Delegat del Govern d’Espanya a Catalunya, Enric Millo, 
com a un dels principals responsables per l’actuació violenta i desproporcionada dels 
cossos policials espanyols en molts col·legis electorals i declarar-lo persona non grata al 
nostre municipi. 
 
Cinquè.- Reconèixer l’actitud, valentia i el comportament cívic i pacífic de més de 2 milions 
de persones que aquest diumenge es van expressar a les urnes, tot i l’estat de terror que 
va voler imposar l’Estat espanyol, i als qui se’ls va usurpar el vot ja dipositat dins d’urnes 
requisades. 
 
Sisè.- Demanar la mediació i el suport de les institucions europees i de la comunitat 
internacional. 
 
Setè.- Deixar constància que els municipis catalans i els seus càrrecs electes estaran al 
costat d’allò que decideixin les institucions catalanes, Govern català i Parlament de 
Catalunya.” 
 
El Sr. Ibars proposa també canviar el nom de la Plaça Miró, que segons diu es va posar 
en consideració a l’arquitecte o constructor que la va fer, i anomenar-la “Plaça 1 
d’octubre”, ja que serà molt propera a l’espai on es va realitzar els actes de l’1 d’octubre, 
que considera va ser un dia molt viscut i important per als veïns d’Almenar i pel poble 
català. 

 
 
10.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Obert el torn de precs i preguntes, es formulen les següents:  
 
1. El Sr. Ibars pregunta com va l’aplicació de l’Ordenança que obliga a tancar els solars i 

proposa que alguns solars s’utilitzin com a aparcaments públics o parcs, per exemple 
C/ Anselm Clavé a prop de la Pl. Catalunya o el d’Enric Granados al costat de la Pl. 
Llibertat. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’estan mirant un per un els solars susceptibles 
d’esser utilitzats com a aparcaments. Tots els més cèntrics ja s’han mirat. 
 
Respecte al tancat informa de la modificació de l’Ordenança perquè es pugui fer de 
xapa, excepte en el casc antic que haurà de ser d’obra i en alguns casos de pedra.  

 
2. En relació a la recollida de voluminosos considera que la gestió actual és un problema 

molt greu pels veïns que en fan mal ús, residus per terra, etc. Pregunta si s’ha pensat 
alguna solució. 
 
El Sr. Sanuy contesta que la única solució és fer un tancat i que calgui clau per 
accedir-hi. 
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El Sr. Ibars apunta les solucions que han trobat d’altres municipis: 
 
Alguaire i Torrefarrera els recullen casa per casa, així controlen molt bé els residus 
que s’hi llancen i ho porten a la deixalleria. 
A Rosselló posen caixes en un espai tancat, cosa que, almenys evita que els residus 
s’escampin. 
Es podria fer més difusió d’utilitzar la deixalleria d’Alguaire. 
També es podria incentivar que els veïns truquin a entitats tipus: Rastro-Reto, Betel o 
Càrites. 
 
La Sra. Alcaldessa respon que la recollida de brossa abandonada fora dels 
contenidors habitualment la fa la brigada municipal.  
 

3. La Sra. Payró pregunta si està previst adquirir els equips de gravació i transmissió 
d’actes que ofereix l’ACM a través de la central de compres, en règim de lloguer o 
compra, tal com han fet altres ajuntaments com Alcarràs, Alfarràs o Alpicat. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que es coneix aquesta possibilitat però de moment no 
s’ha pres en consideració.  
 

4. El Sr. Jordi Malla pregunta, en relació a les obres del Calvari a les que s’ha tornat a 
aixecar la vorera, quan s’acabaran i qui es farà càrrec de les reparacions. 
 
La Sra. Alcaldessa explica que el problema es va detectar quan es va intentar passar 
el cable de BT. Es va comprovar que el conducte estava pinçat en alguns punts. És un 
defecte imputable a una incorrecta execució de l’obra que el contractista ha de costejar 
completament. 
 
També pregunta si es pensa millorar l’embut de la part baixa. 
 
Contesta la Sra. Alcaldessa que això implica expropiacions i serà objecte de la Fase II. 
 
Pregunta també per la senyalització del creuament a la part superior. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’ha senyalitzat recentment amb les indicacions d’una 
empresa experta, si bé, és una solució provisional perquè hi ha projectes per 
solucionar-ho de forma més definitiva.  
 
A més a més, s’ha signat un conveni amb el Servei Català de Trànsit de la Generalitat 
per redactar un Pla de Seguretat Viària que estudiarà la senyalització de tot el poble.  
 

5. El Sr. Ibars pregunta quan es solucionarà el problema de la urbanització del barri Sant 
Sebastià, tal i com demanen els veïns. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que es va estudiar fer una urbanització sistemàtica, però 
els veïns no ho van acceptar al veure el seu cost. El tècnic municipal està treballant 
per fer una urbanització per fases. Quan ho tingui es parlarà amb els veïns. Si no 
estan d’acord s’haurà de pressupostar per l’any que ve les reparacions necessàries.  

 
6. En relació a la situació de les piscines la Sra. Payró reitera les preguntes formulades al 

darrer Ple ordinari que van quedar pendents de contestar. 
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Les preguntes i les corresponents respostes donades per la Sra. Alcaldessa són les 
següents: 
 

- Empreses especialitzades consultades: 
Excavacions Casanovas, SL (empresa que va executar les obres) 
Piscines i Recs Antequera, SL 
Codetrac, SL 

 

- Quines comprovacions s’han realitzat per comprovar que les esquerdes 
coincideixen amb les anteriors? 
La brigada municipal d’obres va informar al tècnic municipal que les esquerdes 
noves coincidien amb les anteriors. Això denota que el nou vas es va executar 
malament,-insuficient armat, gruix de graves de separació, etc.- ja que per això es 
fa el nou vas, per a que no es traspassin les esquerdes d’un vas a l’altre i 
solucionar les patologies. 
 

- Quines comprovacions es van fer respecte a les fuites d’aigua? 
Ho va comprovar la brigada durant tota la temporada. 

 

- Per què es consulta el projecte de rehabilitació i no l’as built que es el document 
que defineix realment com es va fer el projecte? 
No hi ha “as built” del projecte, o al menys no consta a l’Ajuntament. 
(Si la direcció tècnica a l’acabar l’obra no va entregar a la propietat documentació 
“as built” cal suposar que no hi va haver modificacions del projecte durant 
l’execució que ho justifiquessin).  
 

- Dades objectives de consum de sal i aigua. 
Segons l’empresa subministradora de sal, les piscines d’Almenar gasten més del 
doble de sal que la que gasten normalment piscines més grans de poblacions 
pròximes (p. ex. Alcarràs). 

 

- Per què van estar buides les piscines des del mes de desembre de 2016 si s’han 
de mantenir plenes per tal d’evitar diferencials de temperatures? 
Les piscines es van buidar uns dies el mes de desembre per poder inspeccionar les 
esquerdes. Després es van tornar a omplir fins al dia que es van iniciar les obres 
de reparació. 
 

- Hi ha algun protocol per a la posada en marxa i per al manteniment de les 
piscines? 
Es fa d’acord amb les instruccions de les empreses de manteniment i 
subministrament de productes així i d’acord també amb les indicacions dels 
controls sanitaris. 

 
La Sra. Alcaldessa pregunta als regidors de ASPV si els molesta que l’equip de govern 
hagi solucionat el problema de les piscines perquè sembla que el culpabilitzen del 
problema. 

 
7. També en relació a les piscines, la Sra. Payró pregunta si s’ha pensat en tornar a fer 

l’abonament familiar. 
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El Sr. Sánchez contesta que quan es va fer no va resultar una experiència massa 
positiva. No obstant, es pot tornar a estudiar. 

 
8. Seguidament, el Sr. Ibars formula vàries preguntes en relació a subvencions 

convocades, sobre les que ja van preguntar al Ple passat, i altres que han sortit de 
després: 
 

- Subvencions als ens locals de Catalunya per al desenvolupament de plans de 
foment territorial del turisme (Resolució EMC/1265/2017, de 31 de març. 
Finalització termini presentació sol·licituds 30/06/2017): inversió mínima 350.000€ 
en 3 anys i compatible amb altres subvencions (per exemple el LEADER que ara 
està en termini de sol·licitud). Es poden demanar inversions per al patrimoni 
històrico-artístic, millora en l’accés dels mateixos, senyalització turística 
i actuacions que comportin una millora del nucli urbà de les poblacions.  
Es valoren projectes amb un sentit de globalitat i que tinguin sentit, no diferents 
actuacions que no tinguin res a veure.  
Creiem –diu- que s’hauria de disposar per optar a aquestes subvencions un 
projecte d’intervenció integral del centre històric per poder presentar projectes ben 
definits (financen fins un 50%). 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que quan surt la convocatòria d’una subvenció, 
s’estudia si ens hi podem acollir. Si es pot, es demana, sinó, es desestima. En 
aquest cas no es va demanar. 
  

- Subvenció SOC Convocatòria treball als barris 2017, contractar personal per a la 
brigada per treball de restauració al casc antic. La data límit era el 30 de juliol. Al 
passat Ple el 26 de juny, l’alcaldessa ens va dir que coneixia aquesta convocatòria 
però no tenien clar si hi presentarien projecte. Ajuntaments que tenen aprovats 
projectes d’intervenció integral en barris:  Juneda, Artesa de Lleida, Montgai… 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que si no es va demanar és perquè hi havia motius per 
a no fer-ho. Explica que hi ha subvencions que no es demanen perquè hi ha motius 
per no demanar-les: Suposen una despesa en projectes i no hi ha cap possibilitat 
de que siguin atorgades, etc... 
El  Sr. Ibars demana que se’ls informi quan es descarti una subvenció dels motius 
per fer-ho, sinó tenen la impressió de que es perden moltes oportunitats. 
 

- Ajuts LEADER (Resolució ARP/2198/2017 de 5 de setembre): Recuperació del 
patrimoni cultural i natural; infraestructures públiques per a la mitigació del canvi 
climàtic; infraestructures que generin activitat econòmica i ocupació. Financen fins 
un 60% del projecte i tenim més puntuació per ser un Ajuntament petit.  
 
L’any passat se’ns va dir primer que Almenar no es presentava perquè era per 
ajuntaments grans i després, quan ho vam demostrar que era a l’inrevés, perquè 
no volien gastar diners en projectes. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que l’any passat no va sortir cap programa LEADER 
per a Ajuntaments, només per a privats, i que en tot cas es van seguir les 
recomanacions d’una consultora. Ara, pensa que es podrà presentar un projecte 
juntament amb l’Ajuntament d’Algerri. 
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- Convocatòria d’ajuts per a projectes singulars d’entitats locals que afavoreixin el 
pas a una economia baixa en carboni en el marc del programa operatiu FEDER  
(Reial Decret 616/2017): Vam veure un decret aprovant el projecte per enviar a 
aquesta convocatòria. S’ha presentat?  
Contesta la Sra. Alcaldessa que sí, per a la Casa de l’Ajuntament i l’Escola. 
Quan va fer-se? (és important perquè va per ordre d’arribada).  
La setmana passada el dia 28 de setembre hi havia una convocatòria 
d’alcaldes/esses per parlar sobre aquesta convocatòria, hi va anar l’alcaldessa o 
algun regidor? Sí, el Sr. Sánchez. 

 

- Pla extraordinari d’inversions locals de la Diputació, anualitats 2017 i 2018. 
A Almenar l’hi toquen 107.503,12€ . S’ha de presentar projecte abans del 10 
Octubre. Quin projecte presentaran? Nosaltres proposem adequació entrada al 
municipi per la part alta. 
La Sra. Alcaldessa contesta que aquest projecte ja es tenia contemplat i esta 
elaborat.  
 

9. El Sr. Ibars pregunta quines actuacions es tenen previstes respecte del Polígon 
Industrial i on es pensen fer.  

 
La Sra. Alcaldessa explica que ara es té la conformitat d’Urbanisme per executar el 
polígon per fases. Es començarà per la zona més propera a la Carretera N-230. El 
primer pas serà parlar amb els propietaris. També està projectada la línia d’A.T. per 
subministrament elèctric del polígon. 

 
10. El Sr. Buchaca pregunta si l’Ajuntament sap alguna cosa sobre el futur de Copalme. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que no sap res de nou. 

 
11. El Sr. Ibars pregunta si es compra la Casa Seró. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’està tramitant. Ja ha fet la valoració el tècnic 
municipal i s’ha tancat el tracte amb els propietaris. 
 

12. El Sr. Ibars pregunta per què es va renunciar a una subvenció d’11.000 euros per 
arranjament de camins amb àrids reciclats, quan després se’n demana una altra amb 
un pressupost de 300.000 euros.  
 
Considera poc correcta la explicació de que el material de la primera convocatòria era 
defectuós quan les bases son les mateixes per a les dues convocatòries. 
 
El Sr. Sanuy contesta que la planta que tocava en la primera convocatòria va dir que el 
material reciclat havia de ser d’obra i la planta que et subministra la has de fer constar 
ja a la sol·licitud de la subvenció.  
 

13. El Sr. Ibars demana que per a les petites obres es posi un contenidor de runes i es 
demani fiança per garantir que no s’abocaran en llocs no autoritzats. 

 
14. Pregunta el Sr. Ibars per les obres de la Carretera. 
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Contesta la Sra. Alcaldessa que la durada prevista és de 9 mesos. Per iniciar-les s’ha 
esperat a passar la Festa Major. 
 
En relació a la carretera torna a preguntar per la diferència d’uns 100.000 euros entre 
el pressupost i el tipus de licitació. 
 
La Sra. Alcaldessa reitera el que ja es va explicar al darrer Ple: Aquesta diferència 
correspon a les millores a oferir pels licitadors a part i els serveis tècnics de l’obra. 
  

15. La Sra. Payró pregunta si hi ha alguna notícia sobre la nova escola. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que en la última reunió els van informar que tot el que 
queda d’exercici serà per fer gestions administratives. 
 
En relació al plet amb la família Melcior informa la Sra. Alcaldessa que està pendent 
de la sentència del TSJC. 

 
16. El Sr. Jordi Malla pregunta per què a l’hora de sortida de l’escola no es tallen els 

carrers com es fa a l’entrada. 
 
El Sr. Ferrer contesta que s’està estudiant. La Sra. Alcaldessa contesta que 
possiblement es contemplarà alguna solució al Pla de Seguretat Vial que farà la 
Generalitat.  

 
17. En relació als parcs infantils pregunta el Sr. Jordi Malla si es fa alguna actuació. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’ha buscat una empresa de manteniment i a part es 
faran treballs de pintura i posada al punt. 
 

18. Respecte als talls de trànsit a la Pl. Catalunya, el Sr. Jordi Malla pregunta si s’ha fet 
alguna valoració i si es pensen ampliar. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que la valoració es positiva i de moment es deixarà així. 

 
19. El Sr. Jordi Malla pregunta també per la problemàtica existent als blocs de pisos del C/ 

Dr. Ballber, 24 amb alguns residents. 
 
Contesten la Sra. Alcaldessa i el Sr. Ferrer que hi estan treballant les assistentes 
socials i estan buscant opcions. 

 
20. El Sr. Buchaca pregunta pel projecte de pont de pas a Algerri. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que hi ha un projecte que ara depèn de l’autorització de la 
CHE. El pas es farà uns 50 m. més amunt del pas actual. 

 
21. El Sr. Buchaca transmet la queixa de que algunes persones passen pel camí del riu 

amb quads o cotxes. Demana que s’impedeixi el pas de vehicles d’alguna manera. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que ara tenim permís per tancar el camí amb una clau 
genèrica.  
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22. Pregunta el Sr. Buchaca si s’ha fet algun estudi sobre l’estat dels camins, perquè n’hi 

ha en molt mal estat. 
 
El Sr. Sanuy explica que s’enquitranarà el camí Bassanova-Gralles i el que va des de 
la torre Verdés fins al terme d’Alcampell, i la resta s’engravaran però s’esperava a 
principis de desembre i es faran tots. El de la planta de purins no s’enquitranarà 
perquè la planta no hi vol col·laborar i son els principals usuaris. 
 
23. El Sr. Buchaca pregunta pel tema dels comunals. 

 
El Sr. Sanuy contesta que s’ha solucionat algun problema, però que durant l’estiu no 
s’hi ha pogut treballar. 

 
 
No havent-hi més preguntes, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent l’hora i data 
assenyalades a l’encapçalament. 
 
Vist i plau,                                                                                            En dono fe,  
L’ALCALDESSA,                                                                                 EL SECRETARI, 
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